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1 ONTWERPVERSLAG VERGADERING 18 JANUARI EN OPVOLGING  

 Vertegenwoordiging SARC 

Na het vorige BoekenOverleg werd er een begeleidend document rondgestuurd om kandidaten aan te spreken. 
Dat werd ook voorgelegd op het OLO, maar er hebben zich geen kandidaten aangemeld. Een aantal namen die 
we nu noemen: Carlo Van Baelen, An Renard.  

 Gesprekken met verschillende ministers 

Zie 2. Debriefing overleg met minister Jambon en hieronder voor gesprekken met de andere ministers: 

− Kabinet van Peteghem over auteursrechten 
Omdat minister Van Peteghem met een aantal grote dossiers rond energie en btw bezig is, blijkt het 
moeilijk hem te strikken voor een gesprek over auteursrechten. Jos probeert nog eens te bellen/mailen. 

− Kabinet De Sutter over postpakkettarieven 
Boekhandels Vlaanderen is i.s.m. Standaard Boekhandel een dossier aan het voorbereiden waarmee we 
concreter kunnen gaan lobbyen.  

− Kabinet Crevits over ondersteuningsmaatregelen boekhandel 
Jos belt met kabinetsmedewerker Jan Vermassen om een gesprek vast te leggen. 
 

 BTW-wijziging 

Door een wijziging in de btw-richtlijnen van Europa wordt het mogelijk om 0% btw te heffen op bepaalde 
goederen en diensten, waaronder uitgeefproducten. De ministers van Financiën uit de 27 lidstaten hebben 
unaniem ingestemd met de wijziging die lidstaten meer vrijheid geeft om zelfstandige btw-keuzes te maken.  

Uit het Memorandum van het BoekenOverleg 2019 

België moet meteen na het op punt stellen van de btw-regelgeving op EU-niveau werk maken van de 
toepassing van het verlaagde btw-tarief voor alle elektronische publicaties (6%) – niet alleen voor boeken, 
maar ook voor periodiek verschijnende publicaties zoals tijdschriften. Op die manier komt er duidelijkheid: voor 
alle publicaties, op eender welke drager (papier of elektronisch), en ongeacht het platform, wordt dan in België 
dezelfde, verlaagde btw-voet toegepast. Dat is ook evident: de elektronische vorm van een publicatie is een 
product dat identiek is aan de papieren publicatie waarop al jaren het verlaagde btw-tarief wordt toegepast. 
Het BoekenOverleg vraagt de toepassing van het verlaagde btw-tarief voor alle elektronische publicaties. (Uit 
het Memorandum van het BoekenOverleg 2019) 

Matthijs bekijkt of er cijfers zijn voor we gaan lobbyen.  

 Cloud Library 

Katja zoekt uit wanneer en hoe ze dit kan oppikken. 

2 DEBRIEFING OVERLEG MET MINISTER JAMBON 

Het BoekenOverleg zat de afgelopen maanden niet stil. Zo werden er verkennende gesprekken gevoerd met de 
initiatiefnemers van de verschillende boekenbeurzen, werd er door Boekhandels Vlaanderen gewerkt aan een 
voorstel voor de generieke boekencampagne en werd er door de verschillende leden mee gecommuniceerd 
over het Innovatiemechanisme. Jos en Paul gingen hierover in gesprek met minister Jambon op 25 januari. De 
minister heeft voorgesteld om i.v.m. de boekenbeurs een ultieme poging tot algemeen overleg met alle 
betrokken actoren te laten plaatsvinden op het kabinet. Dat gaat door op woensdag 16 februari. Voor de 
generieke boekencampagne zijn de middelen beloofd. Dat komt dus in orde.  

3 BOEKENBEURZEN 

3.1 UITNODIGING GESPREK 16 FEBRUARI 

Op maandag 7 februari ging volgende uitnodiging de deur uit: 

Bijna een jaar geleden, op 29 maart 2021, gaf het BoekenOverleg aan minister van cultuur de heer Jan 
Jambon, een eerste advies ‘Naar een nieuwe Boekenbeurs’. Daarin werd een eerste schets 

https://mediafederatie.nl/eu-opent-mogelijkheid-voor-0-btw-op-uitgeefproducten/?utm_source=Kunstloc&utm_campaign=12a403dfe5-21_12_10+Kunstloc+T&O&utm_medium=email&utm_term=0_135982c3b1-12a403dfe5-493596473
https://assets.literatuurvlaanderen.be/attachment/BoekenOverleg%20-%20Advies%20Boekenbeurs.pdf


 

gepresenteerd ‘van een Boekenbeurs 2.0, een landelijk evenement, dat in onze overtuiging een 
belangrijk instrument is om zowel het economische als het maatschappelijke belang dat het boek 
vertegenwoordigt, te versterken.’ Daarnaast benadrukte het dat ‘de Boekenbeurs alleen succesvol kan 
zijn als zij gedragen wordt door het hele boekenvak’ en ‘georganiseerd moet worden door de 
commerciële spelers in het boekenvak. Zonder degenen die het boek uitgeven en verkopen is de 
Boekenbeurs niet mogelijk.’ Vanuit deze optiek willen we u, mee op vraag van de heer Jan Jambon, 
minister van Cultuur, graag uitnodigen op een bijeenkomst om te onderzoeken of en in welke mate er 
in de (nabije) toekomst samenwerking en synergiën tussen de verschillende initiatieven kunnen 
worden gevonden. Dit overleg vindt plaats op woensdag 16 februari om 11 uur op het kabinet van de 
minister-president, Martelaarsplein 19, 1000 Brussel. 

Daar kwam op 9 februari al een antwoord op van Patrick Boeykens: 

In naam van GAU en haar bestuurders en in naam van het Boektopia-bestuur hierbij een antwoord op 
deze uitnodiging. Wij onderschrijven absoluut de stelling van de Minister en uw visie dat een 
succesvolle boekenbeurs maximaal gedragen moet zijn door het volledige boekenvak, alsook dat die 
dient te vernieuwen en te verbreden. M.b.t. boekenbeurzen zijn wij als uitgevers net zoals u van 
mening dat het initiatief hiervoor volledig bij de commerciële partijen in het boekenlandschap moet 
liggen (vroeger was dat met Boek.be ook de koepel van GAU-VVB-GEWU). De hierbij uitgenodigde 
vertegenwoordigers van het GAU-bestuur hebben eind december aan de Minister en de kabinetchef 
gemeld dat zij dan ook het initiatief zouden nemen om vanaf januari met alle betreffende partijen aan 
tafel te gaan zitten om te komen tot een boekenbeurs/boekenbeurzen waarin deze commerciële 
partijen zich kunnen vinden. Het is evident dat de lezer-consument en de promotie van het boek 
daarbij absoluut centraal staan. GAU bevestigde bereid te zijn om daarin de rol op te nemen die 
Boek.be vroeger speelde. Dat werd ook zo aan de voorzitter van het BoekenOverleg gemeld tijdens 
een telefoongesprek op 12 januari. Begin deze week werd trouwens ook nog in een mail aan de 
kabinetschef bevestigd dat de gesprekken liepen met als doelstelling om uiterlijk eind februari te 
landen. Het is fijn te zien dat velen zich geroepen voelen om hier initiatieven te nemen, maar het lijkt 
ons alleen maar de zaak complexer te maken. Bijgevolg vinden het bestuur van GAU evenals de 
bestuurders van Boektopia het niet nuttig om volgende week woensdag in een andere samenstelling 
deze gesprekken te voeren. Zij wensen dan ook niet in te gaan op deze uitnodiging (even afgezien van 
enkele praktische agendaproblemen). Zij garanderen wel dat de gesprekken tussen de commerciële 
partners onverminderd doorgaan (zo zijn er morgen, overmorgen en maandag opnieuw verdere 
gesprekken gepland). Van zodra in de eerstkomende weken op dit vlak eensgezindheid is, zal GAU dit 
graag samen met de commerciële partijen voorstellen aan het kabinet en aan het Boekenoverleg en 
met alle partijen bespreken hoe men een boekenbeurs/boekenbeurzen kan inbedden in een brede 
promotiecampagne voor het boek.  

De kabinetschef heeft vervolgens contact opgenomen met Patrick om te horen of ze hier toch niet bij aanwezig 
kunnen zijn. Daarin werd verteld dat het volgens de GAU geen zin heeft om “parallelle circuits” op te starten 
waarin deze zaken besproken kunnen worden. Ze willen daarentegen wel in gesprek met het kabinet over 
andere zaken (zoals de gereglementeerde boekenprijs).  

Wat ook opvalt in dit antwoord is dat de GAU stelt dat ze zelf het initiatief zouden nemen om met alle 
betreffende partijen aan tafel te gaan zitten. Dat is niet gebeurd: de andere partijen hebben zelf meermaals 
initiatief moeten nemen om met Boektopia in gesprek te kunnen gaan. Vanuit de GAU is er geen enkel initiatief 
gekomen.  


